
Beantwoording van de schriftelijke vragen naar aanleiding van de C stukken, te behandelen op 11-09-2018 
Ingediend door H. Koelman B.O.O.S. en I. Vink C.D.A.

03 2018-08-08 Brief College 2775566 met Evaluatie referendum 21-03-2018 inz Wet op de inlichtingen- en 
veiligheidsdiensten 2017 
In de brief wordt melding gemaakt van een aantal leer/verbeterpunten. 
Vraag worden deze al toegepast bij de eerstkomende herindelingsverkiezingen? 

Antwoord:
Ja, de aanbevelingen worden meegenomen in de voorbereidingen op de herindelingsverkiezingen

06. 2018-07-04 B&W Jaarrekening 2017 Gemeenschappelijke regeling schoolverzuim en voortijdig 
schoolverlaten 
Het stuk gaat over de financiële verantwoording afgelegd ten behoeve van deze gemeenschappelijke regeling. 
Met deze fianciële verantwoordeing hebben wij geen problemen. 
De vraag is echter hoe vaak zijn wij in onze gemeente geconfronteerd met onwettig schoolverzuim en over 
hoeveel leerlingen praten we dan? Hoe verlopen de contacten met de ouders en andere opvoeders van de 
betreffende leerplichtigen? 

De Raad heeft een drietal vragen gesteld, wij beantwoorden onderstaande vragen voor het schooljaar 2016-
2017:
• 1) Hoe vaak zijn wij in onze gemeente geconfronteerd met onwettig schoolverzuim?
• 2) Over hoeveel leerlingen praten we dan? 
• 3) Hoe verlopen de contacten met de ouders en andere opvoeders van de betreffende 
leerplichtigen?
Antwoord
Voor de beantwoording van de vragen van de Raad richten we ons op de jongeren van 5 tot 18 jaar. Zij zijn 
leerplichtig tot 16 jaar en kwalificatieplichtig tot 18 jaar en/of bij het behalen van de startkwalificatie (havo, 
vwo of mbo-2). Deze totale groep zijn de leerplichtige jongeren in onze gemeente. In het schooljaar 2016-2017 
waren 844 leerplichtigen (schooljaar 2015-2016: 843)
• 1) Onwettig schoolverzuim wordt ook relatief verzuim genoemd. In het schooljaar 2016-2017 was er 
in onze gemeente bij 22 leerplichtige jongeren sprake van onwettig schoolverzuim (schooljaar 2015-2016: 26)
In het schooljaar 2016-2017 waren er in de leeftijdscategorie 5-12 jaar, 2 leerplichtige jongeren gemeld door 
school als relatief schoolverzuimer (schooljaar 2015-2016:3).
In het schooljaar 2016-2017 waren er in de In de leeftijdscategorie 12-18 jaar, 20 leerplichtige jongeren gemeld 
als relatief verzuimer (schooljaar 2015-2016: 23).
• 2) In het schooljaar 2016-2017 hebben we het over 22 leerplichtige jongeren in de leeftijdscategorie 
5-18 jaar.
• 3) De contacten met ouders/opvoeders verlopen op verschillende manieren: 
- ouders/opvoeders nemen contact op met betrekking tot informatie en advies vragen over hun leerplichtige 
kind (bv. wanneer doe je verzoek tot vrijstelling bij school of bij ons); 
- In het voortraject (lees: voordat school wettelijk verplicht is om een melding te doen van schoolverzuim/16 
uur in 4 weken) zijn er meestal al op school gesprekken gevoerd tussen ouders en school om het verzuim terug 
te dringen. Als er sprake is van wettelijk schoolverzuim/relatief verzuim in het Primair onderwijs (basisschool) 
dan volgt er een gesprek tussen ouders/verzorgers en de leerplichtambtenaar. In dit gesprek worden de 
interventies die er mogelijk al door school zijn gepleegd ook besproken. Wij maken afspraken om het verzuim 
terug te dringen, dit gaat meestal gepaard met een sanctie “waarschuwing”;
- Als er sprake is van wettelijk schoolverzuim in voorgezet onderwijs dan volgt er een gesprek tussen ouders, 
leerplichtige jongere en de leerplichtambtenaar. School deelt de gepleegde interventies met de 
leerplichtambtenaar. De leerplichtambtenaar kan dit gebruiken in het gesprek met ouders/verzorgers en 
leerplichtige. Wij maken afspraken om het verzuim terug te dringen, dit gaat meestal gepaard met een sanctie 
“waarschuwing”;
- Het komt ook voor dat er meer aan de hand is met een leerplichtige. Men (o.a. school, leerplichtambtenaar, 
hulpverlener) initieert een multidisciplinair overleg zodat we samen met ouders/verzorgers en leerplichtige 
(12+) bespreken welk traject wordt ingezet. Ook spreken we af wie wat doet. Indien nodig wordt er een vervolg 
overleg ingepland. 



07. 2018-07-09 B&W vaststelling jaarrekening sociaal domein gemeente HenS 
Vraag: Er was een sterke stijging van het aantal afgegeven beschikkingen in de Jeugdzorg, is hier een 
verklaring voor? 
Antwoord
Er is geen sluitende verklaring te geven. Wel zijn er aanwijzingen dat het te maken heeft met de werkdruk 
onder huisartsen. Huisartsen zijn onder de wettelijke verwijzers degenen die de meeste verwijzingen naar de 
jeugdhulp doen. Met name de ggz verwijzingen zijn in aantal toegenomen. Een huisarts heeft 10 minuten om 
vast te stellen of er ggz-hulp nodig is en zal dan het zekere voor het onzekere nemen en snel doorverwijzen 
naar een ggz-instelling of ggz-aanbieder.

In de Haarlemmermeer is in 2018 gestart met de inzet van praktijkondersteuners jeugd bij huisartsen. Voor de 
inwoners van HenS zal na de samenvoeging met ingang van 2019 ook mogelijk worden.

De verwachting is dat hiermee een reductie zal plaatsvinden van het aantal doorverwijzingen naar de ggz, 
doordat de praktijkondersteuner in een aantal gesprekken een goed beeld krijgt van de problematiek en het 
kind daarna direct op de goede plek terecht komt. Ook kan door een directe inzet van de POH worden 
voorkomen dat de situatie verergert en in een aantal gevallen kan het zelfs zo zijn dat de problemen na 
interventies van een POH zijn opgelost.

11. 2018-08-06 B&W Hartveilige gemeente 
Voorop gesteld, wij sluiten ons volkomen aan bij het initiatief om te komen tot een hartveilige gemeente. Wij 
hebben het idee dat het aantal AED’s genoemd in het betreffende stuk niet in overeenstemming is met de 
realiteit, Volgens het overzicht is er in Spaarndam niet één aanwezig. 
1. Heeft het college onderzocht of er bij particuliere instellingen AED’s beschikbaar zijn?

Antwoord:

Er is momenteel nog niet onderzocht of er bij particuliere instellingen AED’s beschikbaar zijn, maar dit is 
onderdeel van het project en zal nog wel onderzocht worden.

2. Is het college bereid om indien er bij particuliere instellingen AED’s beschikbaar zijn, overleg te voeren 
over een 7/24 uur beschikbaarheid van deze AED? 

Antwoord:

Ja, onder leiding van STAN zal het gesprek worden aangegaan met de desbetreffende instellingen / organisaties 
om AED’s naar buiten te plaatsen.  

3. Is het college bereid om overleg te plegen met de besturen van Sportverenigingen, bedrijven etc over de 
opleiding van vrijwilligers voor de bediening van een AED? 
Antwoord:
Ja, de gemeente zal het belang van burgerhulpverlening communiceren en het bestaande (lokale) 
opleidingsaanbod zal door STAN in beeld gebracht worden. Ook zal er gesproken worden met de diverse 
partijen over het belang van opleidingen op het gebied van reanimatie en de bediening van AED’s.  

13. 2018-06-18 B&W jaarverslag 2017 van de gemeentelijke belastingen Kennemerland Zuid 
Uit berichten in de media valt op te maken dat het aantal bezwaarschriften tegen de vaststelling van de aanslag 
WOZ enorm is toegenomen. 
Vraag: kan het college hier een verklaring voor geven? 

Antwoord:
In algemene zin is de heersende opinie dat de volgende factoren van invloed zijn op het aantal ingediende 
bezwaren:
-ontwikkelingen in de markt, in een stijgende markt worden over het algemeen meer bezwaren ingediend. Er is 
sinds enkele jaren weer sprake van een aanzienlijke waardeontwikkeling.
-er is een categorie belanghebbende bij gekomen die bezwaar mag maken (huurders)
-No-cure no pay/WOZ bureaus moedigen aan in bezwaar te gaan



-de kwaliteit van de Taxaties (GBKZ heeft hiervoor 4 sterren = goed), een lage kwaliteit van de gegevens en 
taxaties kan tot een groter aantal bezwaren leiden .

 
Wij stimuleren belastingplichtigen contact met ons op te nemen alvorens in bezwaar te gaan , in veel gevallen 
wordt dan na toelichting door ons geen bezwaar ingediend of passen wij de waarde aan op basis van 
aanvullende info die wij  krijgen.

Vraag: kan het college een toelichting geven op het feit dat voor een aantal woningen die gelijktijdig 
gebouwd zijn, door GBZK verschillende bouwjaren gehanteerd worden? 
Antwoord:
GBKZ baseert zich op BAG gegevens, wij adviseren inwoners/eigenaren/huurders bij vragen contact op te 
nemen met de gemeente (BAG) of GBKZ. Het bouwjaar is overigens niet van invloed op de waarde en dus de 
aanslagoplegging.

Vraag: Hoe is het mogelijk dat voor de betreffende woningen uit voorgaande vraag, verschillende 
waarderingen gehanteerd worden? 
Antwoord: 
In algemene zin kunnen ogenschijnlijk dezelfde of tegelijkertijd gebouwde woningen verschillen in waarde als 
gevolg van objectkenmerken, de staat van onderhoud en verbouwingen. Ook op dit punt adviseren wij 
inwoners/eigenaren/huurders contact met ons op te nemen als zij vragen over de waarde hebben.  Wij kunnen 
in de beantwoording van deze vragen niet ingaan op individuele taxaties.

Vraag: Oninbare posten ouder dan vijf jaar worden afgeboekt, wat betreffen deze oninbare posten? 
Antwoord:
Deze is afspraak is gemaakt met de deelnemende gemeenten , en is een boekhoudkundige/administratieve 
maatregel. Dit wil niet zeggen dat de invordering gestopt wordt als er nog zicht is op betaling.
Het betreft alle belastingen/heffingen/leges die de GBKZ voor de deelnemende gemeenten oplegt.

16. 2018-07-16 B&W Uitwerkingsnota subsidies 2019 
In de uitwerkingsnota wordt uitvoering ingegaan op de jumilageband met Cebu. Als Gemeente HenS hebben 
wij aangegeven de band met Lanckorona in Polen af te bouwen, althans de subsidie hiervoor te beëindigen. 
Vraag: Is het college bereid om de band met Lanckorona weer bespreekbaar te maken? 

Antwoord:
De jumilages van de HenS worden op basis van het raadsbesluit uit 2016 afgebouwd. 2018 is voor het laatst 
subsidie verleend. Het is aan de nieuwe gemeenteraad om een besluit te nemen over de toekomst van de 
jumilages.

Vraag: In het stuk missen wij trouwens de subsidiemogelijkheden voor het instand houden van 
gemeentelijke monumenten en/of Rijksmonumenten in onze gemeente, als voorbeeld is het stoomgemaal 
Halfweg te noemen. 

Antwoord: 
Er is een subsidieregeling voor instandhouding van gemeentelijke monumenten. De bedragen per te honoreren 
subsidie zijn klein. Voor rijksmonumenten kan gebruik worden gemaakt van de (rijks) Subsidieregeling 
Instandhouding Monumenten (SIM). Voor monumenten die extra geld nodig hebben vragen wij bij de raad 
apart geld aan. Bij de erfgoednota (2019 – 2023) die dit najaar wordt opgesteld, wordt een inventarisatie 
opgenomen van monumenten die in de komende jaren extra aandacht nodig hebben.  

19. 2018-08-08 Brief college 2775560 Stavaza Sluizen Halfweg 
Als gemeente moeten wij zuinig omgaan met onze historische monumenten, zeker ten aanzien van deze zeer 
oude sluisjes. 
Vraag: Kan het college enige toelichting geven over het standpunt van onze eigen monumentencommissie? 

Antwoord:
PM



20. 2018-08-08 Brief college 2775562 Info Ontwikkelingen bij Eneco Groep N.V. 
Uit de mededeling van het college valt op te maken dat in de najaarsrapportage het in de begroting 
opgenomen bedrag, (opbrengst verkoop aandelen Eneco) wordt terug geboekt. Als raad hebben wij toen 
gesteld dat van de verwachte opbrengst zes ton zou worden aangewend voor het plan “Hartje Spaarndam” . 
Welke gevolgen heeft de mededeling dat een en ander gecorrigeerd gaat worden voor het oorspronkelijke 
plan “Hartje Spaarndam”? 
Krijgen wij nu als raad een nieuw voorstel voor de kosten verbonden aan wat ooit de naam kreeg “Hartje 
Spaarndam”? 

Antwoord:
De inkomsten van Eneco komen niet maar dat betekent niet dat de dekking wegvalt voor het project. In de 
Voorjaarsrapportage is de dekking geregeld vanuit de algemene middelen (dus veilig gesteld). ER komt nog wel 
een format in de NJR waar het budget wordt doorgeschoven naar volgend jaar. In oktober komt een voorstel 
naar de raad over Hartje Spaarndam, hierin staat ook een financieel deel.


